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  輔仁大學英國語文學系進修學士班修業規則 

 

100.12.28 100學年度第 2次英國語文學系系務會議通過 

101.04.09 100學年度第 2次部務會議通過 

101.04.26 100學年度第 2次教務會議通過 

107.05.03 106 學年度第 2 學期教務會議修正通過 

108.03.13 107學年度第 2學期第 1次系務會議 

108.04.10 107學年度第 2學期第 1次院務會議 

108.05.02 107學年度第 2學期第 1次教務會議 

109.03.11 108學年度第 2學期第 1次系務會議 

第一條   本規則依據輔仁大學（以下簡稱本校）學則第四十條規定訂定之。 

第二條   本校英國語文學系進修學士班（以下簡稱本系）畢業應修之課程、學分數 

         及學科學習能力檢測規定如下： 

        （一）修滿全人教育核心課程 8學分。 

        （二）修滿基本能力課程 12學分。 

        （三）修滿通識涵養課程 12學分 

        （四）修滿專業必修課程 64學分。 

        （五）選修課程中包含本系專業選修課程至少 10學分。 

        （六）畢業學分數為全人教育核心課程、基本能力課程、通識涵養課程、  

              專業必修課程及選修課程五者之學分數，至少 128學分。 

        （七）學科學習能力檢測：通過本校中文及英文學科學習能力檢測，資訊      

              能力採修課通過制。107 學年度起入學之學士班學生須通過資訊學科  

              學習能力檢測，其執行方式及標準依「輔仁大學學生基本素養培育與  

              檢測實施辦法」辦理。 

第三條  本系畢業門檻規則如下： 

（一）英語能力檢定考試：通過 CEFR（Common European Framework of  

Reference for Languages, 歐洲語言共同參考架構）B2 (含)以上或其他

程度相當之英語檢定標準。大三下學期結束前未通過語測標準者，需

出示兩次未通過之成績證明，始得補修本系開設之 2學分「英語能力

檢定與自主學習」課程，修讀成績及格者，視同通過本系英語能力檢

定標準。補修課程學分不計入畢業總學分。 

第四條  選課規定： 

         （一）「文學概論」為所有課程之先修課程，大一「外國語文」須為本系 

                指定之「外國語文」。 

         （二）「英語語言學概論」為所有其他語言研究課程之先修程。 

         （三）「基礎英文寫作」擋修「中級英文寫作」，「中級英文寫作」擋修 

               「高級英文寫作」。「英語會話（一）」擋修「英語會話（二）」，  

               「英語會話（二）」擋修「英語會話（三）」。 

         （四）「英文寫作」或「英語會話」課程任一學期不及格，必須重新修習   

               「英文寫作」或「英語會話」課程一學年（上、下學期），重覆修習  
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               的課程其學分不計入畢業總學分。 

          

第五條   年度英文寫作聯合會考規定 

          範圍：大一為「基礎英文寫作」聯合會考；大二為「中級英文寫作」聯合 

          會考。 

對象：修讀「基礎英文寫作」及「中級英文寫作」者。 

 (一) 修讀「基礎英文寫作」會考成績將佔學期總成績 30% 

 (二) 修讀「中級英文寫作」會考成績將佔學期總成績 20% 

第六條  學生需於大二時分組(語言文化組及國際商務組)，並於大一下學期期末前繳交選  

           組單。分組辦法如下： 

     （一）各組限制分組人數最高50人。 

（二）第一階段採自由分組，若選組結果超過人數限制，再以大一上學期總成績

之高低再行選組決定。 

（三）非特殊狀況者不得任意轉組。 

第七條  本規則未盡事宜，依輔仁大學學則及相關規定辦理。 

第八條  本規則經系務會議及院務會議通過，並送教務會議備查後實施。修正時亦 

         同。 
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Graduation Benchmark and Regulation for CEBA  

Department of English Language and Literature 

 

100.12.28 100學年度第 2次英國語文學系系務會議通過 

101.04.09 100學年度第 2次部務會議通過 

101.04.26 100學年度第 2次教務會議通過 

107.05.03 106 學年度第 2 學期教務會議修正通過 

108.03.13 107學年度第 2學期第 1次系務會議 

108.04.10 107學年度第 2學期第 1次院務會議 

108.05.02 107學年度第 2學第 1次教務會議 

109.03.11 108學年度第 2學期第 1次系務會議 

Art. 1:  Same as Art. 40 of the rules of Fu Jen Catholic University (hereinafter referred to as 

FJCU). 

Art. 2:   The graduation requirements for the CEBA Department of English Language and     

       Literature of FJCU (hereinafter referred to as the department) are as follows: 

        2.1 8 credits from Holistic Education Center core courses. 

         2.2 12 credits from fundamental skills courses. 

        2.3 12 credits from Holistic Education Center General Education courses. 

         2.4 64 required credits from the department courses  

         2.5 At least 10 credits from the CEBA department elective courses. 

         2.6 The total credits for graduation include holistic education courses, fundamental 

skill courses, general education courses, department required and department 

elective courses. The minimum number of credits must be 128. 

         2.7 Students must pass the FJCU Chinese and English ability tests. The information 

ability requirement can be confirmed by taking acceptable courses or by passing 

a test given by the school. 

Art. 3:  Graduation qualification of the department--English proficiency test: 

3.1 CEFR (Common European Framework Reference) B2 or the equivalent levels of 

other language proficiency tests. If the student cannot pass the required level by 

the end of the junior academic year, he/she should bring the results of the 2 

failed attempts of the test to the department office and take the department-

designated 2-credit makeup course “English Proficiency Test and Self-

learning”. The make-up course will not be counted toward the student’s 

graduation credits. 

Art. 4:  Course registration regulations: 

          4.1 The course, “Introduction to Literature,” is the prerequisite for all the literary 

and cultural courses. The Holistic Education Center Freshman course, “Foreign 

Language,” shall be designated by the CEBA English Department. 

          4.2 The course, “Introduction to English Linguistics,” is the prerequisite for all the  

language skills courses. 
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       4.3 English Composition I is prerequisite for English Composition II. English 

Composition II is prerequisite for English Composition III. English Conversation 

I is prerequisite for English Conversation II. English Conversation II is 

prerequisite for English Conversation III.  

4.4 If the student doesn’t pass one of the two semester of an English Composition or 

English Conversation course, he/she will have to retake both semester for the 

course. Credits for the entire year will not count toward graduation. The repeated 

course, if passed, will then be included in graduation credits. 

Art. 5: English Composition Exam Regulations 

        The scope of the exams: English Composition I for the freshmen, and English  

Composition II for the sophomores. 

The exam takers are the students who are taking the second semester of the first and 

the second year English Composition courses. 

5.1 The results of the English Composition I exam counts 30% of the second semester 

English Composition grade. 

5.2 The results of the English Composition II exam counts 20% of the second 

semester English Composition grade. 

Art. 6: The track Choice Sheet must be submitted prior to the end of the Freshman year and 

students will be sorted into chosen track in Sophomore year. 

   6.1 The department will admit no more than 50 students for each track. 

6.2 The first round is contingent upon each student’s personal choice. However, the 

second round is based on student’s track of choice, their first semester Freshman 

year GPA, and the student limit allowed for each track. 

6.3 Transferring to another track will be allowed only in certain circumstances. 

Art. 7: Anything that is not mentioned in this regulation shall be handled in accordance with 

the regulations of FJCU. 

Art. 8: All the articles and any changes are to be approved by the meetings of the dept., the 

CFL Council and the Academic Council. 


